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Voorzitter, 

In veel opzichten is dit een bijzonder jaar. En dan heb ik het niet alleen over de langdurige lockdown, 

of over het gegeven dat we nu al voor de tweede keer de algemene beschouwingen van Voorschoten 

in Wassenaar houden. Nee voorzitter, dan heb ik het ook over het feit dat de SP dit jaar geen 

voorstel voor huurmatiging of huurbevriezing heeft ingediend. Dat hoefde namelijk niet. Dankzij de 

inzet van de SP-fracties in de Eerste en Tweede Kamer is er dit jaar huurbevriezing. We hoeven in de 

gemeenteraad dit keer niet iets extra’s te doen om hoge huurverhogingen te repareren. Dat 

betekent natuurlijk niet dat alle problemen zijn opgelost. 

Voorzitter, 

De prioriteiten voor het komende jaar voor Voorschoten zouden wat de SP de volgende moeten zijn:  

Inhalen van de achterstallige woningbouwopgave, opbouwen van de eigen ambtelijke organisatie na 

de mislukte ambtelijke fusie met Wassenaar en het leveren van kwaliteit in het sociaal domein, 

ondanks het feit dat de Rijksoverheid de gemeenten hier met een onmogelijke opgave heeft 

opgezadeld. Daarnaast speelt er natuurlijk de discussie over de voorzieningen in Voorschoten, zoals 

een zwembad, een goed functionerende bibliotheek en culturele accommodatie. De SP maakt voor al 

die prioriteiten een afweging op basis van haar ideologie. De overheid is geen vangnet. De overheid 

is er om met geld van ons allemaal te organiseren wat we allemaal belangrijk vinden. Daar heb je een 

kwalitatief goed overheidsapparaat voor nodig. Maar dat betekent niet dat je onbeperkt met geld 

kan gooien. Want dat is het geld van iedereen, dus je moet goed verantwoorden waarom je het geld 

hier aan uitgeeft. Dus wel goede WMO-voorzieningen, maar kijk ook hoe aannemers tijdens de bouw 

alvast voorzieningen kunnen aanleggen. Het mag niet zo zijn dat aannemers op kosten besparen 

omdat voorzieningen toch wel door de gemeente betaald worden. En wel goede 

cultuurvoorzieningen, voor iedereen betaalbaar en toegankelijk, zeker als het om educatie gaat. 

Maar wel met een eerlijke en transparante afweging welke voorzieningen wel en welke niet door de 

gemeente kunnen en moeten worden betaald. Want prestigeprojecten kan de gemeente niet 

betalen.  

Voorzitter, 

Het grootste hoofdpijnproject wordt het komende jaar de jeugdzorg. Vooral hier is er veel te weinig 

geld van de Rijksoverheid, en toch wil je kwaliteit leveren. We hebben het immers over de zorg voor 

kinderen. Het geld moet op de goede plek terecht komen. Voorzitter, ik mag me sinds een jaar of 

twee ook ouder van een kind in de jeugdzorg noemen en ik kan een hoop vertellen over de 

frustraties waar ouders tegenaan lopen. De kleilaag waar je doorheen moet voordat er eindelijk eens 

hulp komt. De wachtlijsten bij de instanties.  Steeds weer nieuwe hulpverleners waar een kwetsbaar 

kind weer helemaal opnieuw moet beginnen. Maar ook de enorme gedrevenheid van hulpverleners 

om echt het verschil te maken, ondanks de logge bureaucratie en het gebrek aan middelen waarmee 

ze moeten werken.  

Maar dat zouden alleen mijn eigen ervaringen zijn. Het in de politiek is het heel belangrijk om niet je 

eigen ervaringen te verabsoluteren. Want je zou een uitzondering kunnen zijn. Daarom doe ik een 

dringend beroep op het college om bij het vaststellen van het nieuwe jeugdzorgbeleid niet alleen te 

sturen op indicatoren en financiering, maar vooral ook veel gesprekken te voeren met ouders en 

jongeren die te maken hebben met jeugdzorg en hen te vragen naar hun ervaringen. Daar kan het 

beleid alleen maar beter van worden. 



Voorzitter, 

Vorige week was het 1 juli, Keti koti, de dag waarop de afschaffing van de slavernij wordt herdacht.  

In het kader van die herdenking publiceerde voorschotenonline een artikel over de 

slavernijachtergrond van huize Berbice. En eerlijk gezegd: ik kende die achtergrond niet. Ik ben 

afgestudeerd historicus, met als afstudeerrichting Europese expansie, dus je zou verwachten dat ik er 

hier meer over weet dan de gemiddelde Voorschotenaar, maar ik wist dit dus niet. Ik wist niet dat 

het huis en het landgoed genoemd was naar een plantage in Guyana. De eigenaar van huis 

Allemansgeest verdiende daar een enorm kapitaal en hernoemde zijn huis naar zijn plantage, 

Berbice. Ik zal hier verder niet de hele geschiedenis van deze plantage voordragen, alhoewel ik 

natuurlijk best die neiging voel. Laat ik mij beperken tot de constatering dat deze geschiedenis 

nauwelijks bekend is in Voorschoten. Als ik het al niet weet. Daarom dient de SP samen met 

Groenlinks en D66 motie 199 in, waarin we de gemeente oproepen om in gesprek te gaan met de 

stichting tot behoud van historische buitenplaatsen om ook deze kant van de geschiedenis te 

belichten in hun publieksvoorlichting. Geschiedenis bestaat niet alleen uit succesverhalen, maar kent 

ook zwarte bladzijden. Juist door mensen hierover te informeren breng je de samenleving verder. 

Voorzitter,  

Het is de afgelopen jaren in Voorschoten vaak gegaan over burgerparticipatie. Op welke manier 

kunnen de inwoners van Voorschoten invloed uitoefenen op de politiek. Tijdens de cursus 

gemeenteraad, die afgelopen jaar werd georganiseerd, bleek dat een veelgebruikt middel voor 

participatie in Voorschoten niet eens bestaat. Deze gemeente heeft geen referendumverordening. 

Nu begrijp ik best dat sommige partijen wat negatieve ervaringen hebben met referenda in het 

verleden. Maar als je een verkiezing verliest, is dat een aanleiding om verkiezingen te willen 

verbieden? Dat lijkt me nogal Trumpiaans. Natuurlijk moet je als gemeente een instrument als een 

referendum aan goede voorwaarden verbinden. Zoals dat in andere gemeentes ook gebeurt. En zoals 

we in Voorschoten ook met andere instrumenten doen, zoals het burgerinitiatief. Maar je moet zo’n 

instrument wel hebben. Daarom dient de SP motie 202 in, om een referendumverordening voor te 

bereiden.      


